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Věc: Zařazení žádosti o finanční náhradu do věcného návrhu zákona o majetkovém 

narovnání s církvemi 
 
Vážený pane předsedo, 
 
v tomto dopise bychom chtěli podat zdůvodnění naší žádosti o zařazení požadavku na finanční 
narovnání mezi Církví adventistů sedmého dne (CASD) a státem do připravovaného návrhu 
zákona o majetkovém narovnání s církvemi. 
 
Církvi adventistů s. d. byl zkonfiskován veškerý majetek získaný z dobrovolných darů věřících 
lidí – modlitebny, pozemky, další domy, movitý majetek, peníze atd. ve dvou etapách (v roce 
1948 a pak v letech 1952-1956). Po r. 1989 byla církvi navrácena pouze malá část modliteben, 
většina majetku v hodnotě 1, 04 miliardy Kč dosud vrácena nebyla. 
 
Církev adventistů s.d. z teologických důvodů nikdy nevyužívala nabídky státu na finanční 
zabezpečení církve (platy duchovních) podle zákona o hospodářském zabezpečení církví a 
náboženských společností státem z r. 1949. Tímto postojem Církve adventistů byly ve 
skutečnosti po celou dobu zvýhodňovány ostatní církve. Podle státem stanovených podmínek 
vzhledem k počtu členů (9 787 podle SDLB z roku 2001) a počtu duchovních (90 kazatelů na 
plný úvazek) má zákonný nárok na 23 389 000,- Kč ročně. Dosavadní státní příspěvky církvím se 
však nijak nemohou dotknout našeho nároku na majetkové narovnání z minulosti. 
 
V současné době se jedná o konečné majetkovém narovnání, které poskytne církvím čas, aby se 
začaly samofinancovat. Jedním z kritérií výše uplatňovaného nároku finančních prostředků pro 
církve v ERC je výše čerpání státního příspěvku v r. 2006 resp. pro rok 2007. Zde leží jádro 
problému. CASD nečerpala státní dotace, protože své duchovní financuje sama z darů věřících, 
ale přitom má skutečný nárok na vrácení zkonfiskovaného majetku. O tomto problému jsme 
s Vámi osobně i na patřičných grémiích hovořili, včetně Ministerstva kultury, a vždy nám bylo 
přislíbeno, že naše nároky budou uspokojeny.  



Na základě těchto skutečností žádáme, aby do návrhu zákona byl zapracován i náš požadavek na 
finanční vyrovnání zkonfiskovaného majetku (který církev na základě doložitelných materiálů 
vyčíslila na částku přesahující jednu miliardu Kč).  
 
Vzhledem k tomu, že v současnosti se jedná o definitivní majetkové narovnání jako tečka za 
minulostí a ne o státní příspěvky účelově vázané na platy duchovních, požadujeme, v případě, že 
nebude navýšen procentuální podíl určený pro protestantské církve oproti současnosti, minimální 
částku ve výši 25 000 000,- Kč ročně po dobu nejméně 60 let. 
 
Jsme přesvědčeni, že jde o oprávněný nárok, jehož plnění nebude na úkor žádné z dalších církví 
sdružených v ERC a že náš požadavek bude zapracován do návrhu zákona a děkujeme Vám tímto 
za Vaši spolupráci. 
 
 
S pozdravem 

 
 
za vedení Církve adventistů s.d. 
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